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Zápis ze 113. zasedání Rady Fyzikálního ústavu AV ČR, v. v. i. 
 

konaného 19. září 2024 na pracovišti Cukrovarnická 

 

Přítomni: V. Čuba, A. Dejneka, A. Fejfar, H. Jelínková, A. Hospodková, M. Klementová, 

A. Kupčo, M. Nikl, M. Prouza, J. Řídký 

Omluveni: Z. Doležal,  J. Houžvička, S. Kamba 

Připojeni prostřednictvím videokonference: P. Javorský, T. Mocek 

Tajemník: J. Rameš   

 

Program jednání 
 

 

1. Rada FZÚ AV ČR, v. v. i., (dále jen Rada) schválila zápis ze 112. zasedání konaného 29. 5. 2024 bez 

připomínek. 

 

2. M. Nikl seznámil Radu s výsledky hlasování per rollam v období po 112. zasedání. Rada hlasovala  

o 5 bodech:   

 Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) s Institute of Laser Engineering (ILE) 
při University of Osaka, Japonsko. (Hlasovalo 15 členů Rady, Rada vyslovila souhlas.) 

 Rada projednala dílčí změnu vnitřního předpisu R/8 - Pravidel pro hospodaření se 
Sociálním fondem. (Hlasovalo 15 členů Rady, Rada vyslovila souhlas.) 

 Rada projednala přistoupení FZÚ do kolaborace LHCb v CERN formalizované 
dokumentem Addendum no. 53 to the MoU for maintenance and operation of the LhCb 
detector. (Hlasovalo 15 členů Rady, Rada vyslovila souhlas.) 

 Rada se souhlasem projednala Výroční zprávu o činnosti a hospodaření za rok 2023. 
(Hlasovalo 13 členů Rady, Rada vyslovila souhlas.) 

 Rada projednala smlouvu o spolupráci Czech Partnership Agreement (CPA). (Hlasovalo 14 
členů Rady, Rada vyslovila souhlas.) 

 
3. Rada projednala a doporučila podání návrhů na mzdovou podporu postdoktorandů na 

pracovištích AV ČR v rámci Programu na podporu perspektivních lidských zdrojů pro pět 

kandidátů, kteří jsou zde uvedeni v abecedním pořadí: Houri Rahimi Mosafer (sekce 3), Ing. Lukáš 

Kadeřávek, Ph.D. (sekce 2), Ing. Vojtěch Vaněček, Ph.D. (sekce 3), Ing. Jakub Vít, Ph.D. (sekce 3), 

Ing. David Vojna, Ph.D. (sekce 5). 

 

J. Řídký v souvislosti s projednáváním tohoto bodu programu informoval Radu, že na poradě 

ředitelů pracovišť AV ČR, která proběhla v Třešti, navrhl předseda Vědecké rady AV ČR P. Baran 

prodloužit dobu, po kterou pracovník čerpá podporu v rámci PPLZ, ze současných 2 roků na 3 při 

zachování současné celkové částky. Tím by se vytvořil prostor pro větší podíl FTE postdoktorandů 



čerpajících z PPLZ na jiných projektech (ze současných 0,2 FTE).  Rada doporučila řediteli, aby 

tento návrh podpořil. 

 

4. Rada projednala návrh dohody o spolupráci (Memorandum of Understanding on 

Collaborative Program on Development of High Power Laser Technologies for Industrial and 

Scientific Applications) mezi FZÚ a Korea Institute of Machinery and Materials, Jižní Korea. 

 

5. Rada projednala návrh smlouvy o kolaborativním výzkumu a licencování (Collaborative Research 

and Licence Agreement) mezi FZÚ a Light Conversion.  

  

6. Rada projednala návrh dohody o spolupráci dohody o průmyslové spolupráci (Industrial 

Cooperation Project Agreement) mezi FZÚ a Lockheed Martin Global. 

 

7. Různé 

 M. Nikl informoval Radu o tom, že v pátek 20. září dopoledne navštíví pracoviště FZÚ v 

Cukrovarnické ministr pro vědu, výzkum a inovace M. Ženíšek s delegací z Korejské republiky. 

Akce je součástí programu oficiální návštěvy prezidenta Korejské republiky v ČR. M. Prouza 

doplnil, že oficiální fórum spojené s touto návštěvou proběhne 20. 9. od 13 hodin za účasti 

prezidentů Korejské republiky i ČR.  

 J. Řídký sdělil Radě, že na poradě ředitelů pracovišť AV ČR v Třešti, o níž informoval Radu při 

projednávání bodu 3 programu tohoto zasedání, byli přítomni zástupci NÚKIB, jež poskytli 

informace o novele zákona o kybernetické bezpečnosti a jejích důsledcích pro pracoviště AV.  

 M. Prouza informoval Radu, že ve FZÚ proběhlo elektronické hlasování o podpoře jednoho z 

pěti kandidátů na předsedu AV ČR pro příští funkční období. Volba skončila 19. 9. (v den 

konání tohoto zasedání Rady)  ve 13 hodin. M. Prouza konstatoval, že žádný z kandidátů 

nezískal nadpoloviční většinu platných hlasů, což úzce souvisí s tím, že na rozdíl od minulých 

hlasování o podpoře kandidáta byl tentokrát počet kandidátů větší (5 oproti jednomu při 

několika minulých příležitostech) a příslušný volební řád FZÚ takovou eventualitu neřeší. M. 

Prouza shrnul výsledky hlasování a sdělil Radě, že ve FZÚ vystoupí i dva kandidáti, kteří svoji 

kandidaturu ohlásili později. Zazněl též návrh, aby se zástupci FZÚ v Akademickém sněmu, 

kteří budou o volbě předsedy AV ČR pro příští období hlasovat, k této věci sešli a proběhla 

diskuse o jednotlivých kandidátech. Rada tento návrh podpořila.  

 M. Prouza dále otevřel téma ředitelského volna mezi Vánocemi a Novým rokem, které bylo 

ve FZÚ udělováno do předloňského roku. Konstatoval, že i v letošním roce má významná část 

pracovníků v současné době velký počet dnů nevybrané dovolené podobně jako v minulém 

roce a požádal Radu o názor na svůj návrh, že ani letos není ředitelské volno nutné. V diskusi, 

která následovala, byl s tímto návrhem vysloven souhlas.   

 M. Prouza informoval Radu o připravované novele organizačního řádu FZÚ, která by měla 

změnit systém zástupců ředitele FZÚ a přesněji definovat jejich kompetence. Součástí novely 

bude také změna příslušnosti jednoho oddělení k sekci. Rada by měla být s návrhem 

seznámena na příštím zasedání, novela nabude účinnosti 1. 1. 2025.  

 M. Prouza též informoval Radu o tom, že ve dnech 31. 10. – 1. 11. t. r. proběhne zasedání 

Mezinárodního poradního sboru FZÚ. V roce 2025 proběhne pravidelné pětileté hodnocení  

ústavu. Shromažďování materiálů bude probíhat od počátku roku 2025 do března, prezenční 

návštěvy hodnotitelů se uskuteční v říjnu. 

 

 



 A. Fejfar informoval Radu o tom, že 21. 9. proběhne tradiční akce Zažít město jinak.  

 Příští zasedání Rady proběhne v PONDĚLÍ 25. listopadu od 14 hodin ve Dvořákově sálu na 

pracovišti Slovanka.  

 

 

 

 

 

 

23. 9. 2024      Martin Nikl, předseda Rady FZÚ  

       Jiří Rameš, tajemník Rady FZÚ         

 


